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Mødedagsorden: 

Frie Skolers Lærerforening 

Hovedbestyrelsen 

 

 

Hovedbestyrelsen:  

Formand Monica Lendal Jørgensen (MLJ), 

næstformand Rikke Josiasen (RJO), Lars 

Holm (LHO), Rikke Friis (RFR), Vivian Holm 

Witt (VHW), Finn Trond Hansen (FTH), 

Ricky Bennetzen (RBE), Karen Louise 

Pedersen (KLP), Minna Riis (MRI), Lykke 

Svarre (LSV) 

Fraværende:  

 

Sted: Hornstrup Kursuscenter 

 

Start: onsdag 30. oktober 2024  

kl. 13.00 

Slut: torsdag 31. oktober 2024 

kl. 13  

 

Sekretariatet:  

Sekretariatschef Pia Bønning (PBO), 

Forhandlingschef Jette Morsing (JMO) – 

deltager kun onsdag, kommunikationschef 

Mikkel Hvid (MHV) og Nils Tjell (NTJ), 

referent. 

Fraværende:  

 

 

 

DAGSORDEN 

0.  Fællessang og tjek-ind 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Orientering 
a. Status på medlemssituationen 

b. Status på sager 
I. Sagsoversigt  

c. Meddelelser 
d. Fra Fagpolitisk udvalg 
e. Fra Skole- og Uddannelsespolitisk udvalg 

f. Repræsentationer  
g. Status på arbejdstid og lønforhandlinger 

h. Afskedigelsesrapport for tredje kvartal 2024 
i. Status på og navn til Lærer for livet-projektet  

 

 

3. Drøftelse   
a. Aktuelle politiske emner (MLJ) – ingen bilag 
b. Forberedelse KB-seminar – ingen bilag 

c. Program for hovedbestyrelsens strategiseminar 
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4. Beslutning 
a. Adgang til Arbejdermuseet som medlemsfordel 

 

5. Evt. 
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DAGSORDEN 

0.  Fællessang og tjek-ind 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Orientering 
a. Status på medlemssituationen 

Formanden fortalte om besværlighederne med at få oplyst et tal for, hvilket 
højskolemedlemstal, vi skal opnå, for at kunne tegne overenskomst for 

højskolelærerne. Der har været en række vanskeligheder herunder 
eksempelvis, hvorvidt timelærere tæller med. 

Det er svært at få et svar fra Medst, men der arbejdes stadig på sagen, og 
indtil videre håber vi på, at LC kan få sat skred i sagen hos Medst. 
 

b. Status på sager 
Formanden omtalte et par forligsnævnssager, hvor nævnet udfyldte sin 

rolle godt. 
 
En anden sag omhandler opgørelse af arbejdstid. Lederen mener ikke, at 

der er pligt til det. Både brudsag og efterbetaling af overarbejdstid – møde 
4. november. 

 
I. Sagsoversigt – fortrolig 

JMO orienterede om en række fortrolige sager 

 

II. Indstilling vedr. sag 

Arbejdsretssag 

Tillidsrepræsentanten er i kraft af hvervet blevet generet af skoleledelsen. 

Vi håber på LC’s advokat, men sagen bliver omkostelig. 

Indstilling 2-400.000kr. 

Godkendt af hovedbestyrelsen 

 

c. Meddelelser 
Et hovedbestyrelsesmedlem har kontaktet en nyoprettet skole, der ikke 

umiddelbart havde lyst til at få besøg af Frie Skolers Lærerforening. Vi 
monitorerer og ser, om der opstår mulighed for at foreslå et besøg. 

 
Der var en drøftelse af, hvad man stiller op som kredsformand, hvis man 
har betænkeligheder ved en tillidsrepræsentants engagement.  

Hovedbestyrelsesmedlemmerne aftalte, at dette kunne være et fremtidigt 
emne for en faglig sparring.  

 
d. Fra Fagpolitisk udvalg 

Iab 
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e. Fra Skole- og Uddannelsespolitisk udvalg 
Iab 

 
f. Repræsentationer 

Det går godt i forhold til at få eleverne på den Frie Lærerskole i Bladets 

praktikindstik. 
 

Næstformanden nævnte, at i højskoleudvalget er formand og næstformand 
er stoppet. 
Konstitueret formand og næstformand frem til februar. 

 
Der var en kort drøftelse omkring kostskolerne og kostskoleudvalget.  

 
Næstformanden gav en status fra Hornstrup Kursuscenters bestyrelse.  
 

g. Status på arbejdstid og lønforhandlinger 
Mødeaftale om praktikaftale er berammet – vi regner med, det bliver 

meget lig det kommunale område. 
 
Et hovedbestyrelsesmedlem spurgte til, hvornår overenskomstbogen 

kommer – JMO svarede, at der fortsat mangler 
bilagsoversigt/fællesoverenskomst, som Medst skal levere.  

 
h. Afskedigelsesrapport for tredje kvartal 2024 

Afskedigelsesrapporten forelå til orientering. Der var et par kommentarer 

og spørgsmål, der især omhandlede opgørelsen af frivillige fratrædelser – 
der har været i vækst de senere år.  

 

i. Status på og navn til Lærer for livet-projektet (MLJ) – ingen bilag 

Formanden orienterede om status på det projekt, der blev igangsat i 
forbindelse med årsplandrøftelserne omkring et gennemgående tema/rød 
tråd for foreningens arbejde omhandlende medlemmernes liv og arbejdsliv.   

Der  
 

 

3. Drøftelse   
a. Aktuelle politiske emner (MLJ) – ingen bilag 
Formanden orienterede om status for 10. klasse-indsatsen herunder 

møder/samarbejder. Det er gået godt med at dele budskaber etc. 
 
Formanden fortalte desuden om de forskellige positioner og drøftelser fra 

regeringens topmøde om 10.kl.  
 

DP’s årsmøde 
To politiske ordførere og en suppleant til stede.  
 

Drøftelser om EPX etc. 
 

Drøftelser af ”Justering af foreningens 10.klasse-kommunikation” og andre 
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artikler/dokumenter (jf. handout) 
Hvordan holder vi presset? Er det vejen at gå? 

 
    I. Indstilling vedrørende virtuelle medlemsmøder 
De virtuelle medlemsmøder skal sikre, at foreningens medlemmer har adgang 

til den nyeste viden vedr. regeringens udspil om mulig nedlæggelse af 10. 
klasse. 

 
Medlemsmøderne afvikles medio november på hverdage sidst på eftermiddagen 
eller først på aftenen og med en forventet varighed på cirka 1 time.  

Foreningens formand vil stå for velkomst og oplæg, mens sekretariatet vil være 
behjælpelige med assistance i forhold til teknik, spørgsmål i chatten mv. 

Hovedbestyrelsesmedlemmer deltager i videst muligt omfang. 
 
Hovedbestyrelsen godkendte, at der udbydes minimum to virtuelle 

medlemsmøder med fokus på information om det aktuelle politiske 
udspil vedrørende nedlæggelse af 10. klasse og oprettelse af ny 

ungdomsuddannelse. 
 
b. Forberedelse KB-seminar  

Program og indhold blev drøftet. 
 

c. Program for hovedbestyrelsens strategiseminar 
Program og indhold blev drøftet. 

 

 

4. Beslutning 
a. Adgang til Arbejdermuseet som medlemsfordel 

En lang række fagforeninger betaler et årligt tilskud til museet, så deres 

medlemmer kommer gratis ind. Entreen er gratis for medlemmet og en 
ledsager.  

Fagforeningernes bidrag afhænger af deres medlemstal. Frie Skolers 
Lærerforening skal med det aktuelle medlemstal betale omkring 18.000 kr. 

om året. Da den normale entre koster 130 kr., svarer beløbet til, at vi 
betaler for 140 medlemmer eller 70 medlemmer med ledsager pr. år. 
 

Hovedbestyrelsen besluttede, at: 
1) medlemmer af Frie Skolers Lærerforening fremover får gratis 

adgang til Arbejdermuseet med en ledsager 
2) der betales 18.000 kr. for ordningen, der i første omgang gælder 

for et år. 

3) hovedbestyrelsen evaluerer og genovervejer beslutningen i 
efteråret 2025, inden ordningen eventuelt fornyes. 

 
Sekretariatet indgår aftalen med Arbejdermuseet og sikrer sig, at Frie 

Skolers Lærerforening bliver nævnt som en af de fagforeninger, der sikrer 

medlemmerne fri entre.  
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Sekretariatet sørger for, at Arbejdermuseet bliver nævnt som et 

medlemstilbud på hjemmesiden, og at det kommunikeres klart, hvad 

medlemmerne skal gøre for at benytte sig af tilbuddet. 

 

5. Evt. 
 
 


